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Zápis z jednání
Komise pro zemědělství a životní prostředí Rady kraje Vysočina č. 2/2011

konaného dne 5. 4. 2011

Přítomni:
1. Jiří Uchytil (místopředseda) 7. Stanislav Šíp

2. Jaroslav Bártl 8. Ivo Rohovský

3. František Kučera 9. Zdeněk Štefl

4. Lubomír Pisk 10. Jaroslav Poborský

5. Jiří Svoboda 11. Jan Joneš

6. Pavel Hájek (předseda)

Nepřítomni (omluveni):
1. Miloš Musil

Hosté:
1. Josef Matějek (člen rady kraje)

2. Petr Bureš (OLVHZ)

3. Olga Kameníková (OLVHZ)

4. Pavla Bendová (OŽP)

5. Eva Navrátilová (OŽP)

6. Michal Bratršovský (Zemědělský svaz ČR, KIS Vysočina)

Program:
1. Zahájení;

2. Řešení problematiky odpadového hospodářství v kraji Vysočina:

a. projekty spolupráce s Ekokomem a Asekolem atd.,

b. integrovaný systém nakládání s odpady (ISNOV) ;

3. Řešení problematiky zemědělství v kraji Vysočina;

4. Diskuse a různé;

5. Závěr.

1. Zahájení
Pavel Hájek, předseda komise, přivítal všechny přítomné a hosty a zahájil jednání. Dle počtu 
přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. Přednesl návrh programu 
zasedání – ten byl 8 hlasy schválen.
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky.

2. Řešení problematiky odpadového hospodářství v kraji Vysočina
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

2a. projekty spolupráce s Ekokomem a Asekolem atd.
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Eva Navrátilová sdělila, že se jedná o společnosti, se kterými kraj Vysočina spolupracuje již 
delší dobu. Společnost EKO-KOM, a. s. se zabývá obalovou složkou komunálních odpadů. 
ASEKOL, s. r. o. a ELEKTROWIN, a. s. jsou provozovateli kolektivního systému pro zpětný 
odběr elektrozařízení a elektroodpadu.
Společné projekty lze shrnout do 2 dílčích části:

- informační kampaň, akce pro veřejnost;
- technická podpora.

Usnesení 005/02/2011/Kzžp
Komise pro zemědělství a životní prostředí Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
projekty spolupráce kraje Vysočina se společnostmi EKO-KOM, a. s., ASEKOL, s. r. o. 
a ELEKTROWIN, a. s.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

2b. integrovaný systém nakládání s odpady (ISNOV)
Eva Navrátilová informovala, že od ledna letošního roku funguje nová pracovní skupina ISNOV 
složená z odborníků v odpadovém hospodářství a zástupců neziskových organizací. Pracovní 
skupina funguje jako oponentní a transparentní pro řešení přípravy integrovaného systému.
V průběhu března byl řídicímu výboru a pracovní skupině předložen návrh analytické části
dokumentace k projektu Integrovaný systém nakládání s odpady v kraji Vysočina. Připomínky 
byly zaslány k vypořádání. Další etapou bude návrhová část, která se zabývá minimálně třemi 
návrhy řešení vlastního integrovaného systému.
K 31. 3. 2011 bylo do spolupráce kraje s obcemi zapojeno 35 subjektů.

Jan Joneš doplnil, že všechny informace k integrovanému systému nakládání s odpady jsou
k dispozici na webových stránkách kraje Vysočina: http://www.kr-vysocina.cz/isnov.asp

Usnesení 006/02/2011/Kzžp
Komise pro zemědělství a životní prostředí Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
průběžnou informaci o spolupráci kraje s obcemi na projektu „Integrovaný systém nakládání 
s odpady v kraji Vysočina (ISNOV).
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Eva Navrátilová dále uvedla, že na květnové zasedání zastupitelstva kraje bude přeložen ke 
schválení grantový program „Bioodpady 2011“. Cílem tohoto grantového programu je podpořit 
ucelení systému nakládání s bioodpadem pro původce komunálního odpadu, zejména na 
pořízení kontejnerů a kompostérů. Minimální výše finančních prostředků poskytnutých na jeden 
projekt je 5 tis. Kč, maximální výše příspěvku je 25 tis. Kč. Minimální podíl příjemce podpory 
tvoří 60 % celkových nákladů projektu. Doba realizace projektu bude 6 měsíců.

Usnesení 007/02/2011/Kzžp
Komise pro zemědělství a životní prostředí Rady kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje vzít předkládaný grantový program „Bioodpady 2011“ na vědomí a doporučit jej 
zastupitelstvu kraje k vyhlášení.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

3. Řešení problematiky zemědělství v kraji Vysočina
Josef Matějek shrnul informace z oblasti zemědělství:
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- vyplacené finanční příspěvky na hospodaření v lesích – poskytnul informace za 
posledních 5 let, tzn. za dobu, kdy příspěvky vyplácí kraj. Došlo k úpravě pravidel. V roce 
2010 bylo vyplaceno 26,76 mil. Kč;

- byla vyhlášena a proplacena výzva Zemědělské akce č. 4/2010 – doručeno 21 žádostí, 
vyplaceno 897 tis. Kč;

- od 14. 1. 2011 do 14. 2. 2011 byla vyhlášena výzva Zemědělské akce č. 5/2011 – výzva 
byla vyhodnocena v březnu 2011, podáno bylo 29 žádostí z nichž 26 uspělo;

- GAEC – směrnice zaměřená na ochranu zemědělského půdního fondu – proběhla 
korespondence s ministrem zemědělství a předsedou vlády;

- 10. 3. 2011 se v Jihlavě uskutečnila beseda ministra zemědělství ing. Ivana Fuksy se 
členy Krajské agrární komory kraje Vysočina;

- soutěž Regionální potravina – byl vyhlášen nový ročník soutěže, došlo k úpravě 
metodiky, pro letošní roku bude 9 kategorií, komisi sestavuje Ministerstvo zemědělství 
ČR;

- kraj Vysočina opět usiluje o uspořádání doprovodného programu na výstavě Země  
živitelka,

- 2. 4. 2011 se na Kozí farmě v Ratibořicích uskutečnily Farmářské slavnosti;
- mezinárodní spolupráce s partnerským regionem Dolní Rakousko – zapojeny do 

spolupráce jsou také Jihomoravský a Jihočeský kraj, společné setkání se uskuteční 
16. 6. 2011 na Vysočině a tématy k jednání budou: regionální potravina, chov skotu 
a ochrana půdy;

- Regionální produkt – pořádá ZERA, 14. 4. 2011 proběhne jednání v Telči;
- v  roce 2011 proběhne v rámci Agendy 21 Kulatý stůl na téma zemědělství a venkov a 

školství;
- v květnu 2011 se na Horáckém zimním stadionu v Jihlavě uskuteční druhý ročník akce 

Produkt kraje Vysočina;
- podal zprávu z monitorovacího výboru PRV, který zasedal 4. 4. 2011 v Praze;
- Čistá Želivka – proběhlo jednání zástupců kraje Vysočina v Praze, jedná se o každoroční 

akci;
- spolupráce kraje Vysočina v oblasti zemědělského školství s firmou AGROFERT, ke 

spolupráci si vybrala střední školy v Benešově, Humpolci, Chrudimi, Poděbradech 
a Starém Městě u Uherského Hradiště a tyto vysoké školy: VŠ ČZU Praha, JČU České 
Budějovice a Mendelova Univerzita v Brně.

Následně proběhla diskuse týkající se Agrárního a potravinářského dne v Pelhřimově, 
optimalizace středního školství v kraji Vysočina v důsledku řešení dopadů demografického 
vývoje a Čisté Želivky.

Na zasedání se dostavili členové komise Jiří Svoboda a František Kučera.

Michal Bratršovský podal aktuální informace z oblasti zemědělství, konkrétně o společné 
zemědělské politice po roce 2013 a doplnil informace ke směrnici GAEC.

Petr Bureš a František Kučera poskytli stručné informace z oblasti lesního hospodářství.

Josef Matějek uvedl, že radě kraje bude předložen ke schválení návrh na poskytnutí příspěvku 
na pachové ohradníky. Část finančních prostředků bude použita na rekonstrukci stávajících 
a část na instalaci nových pachových ohradníků. Nově by mělo být ošetřeno zhruba 50 km silnic.

Usnesení 008/02/2011/Kzžp
Komise pro zemědělství a životní prostředí Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informace z oblasti zemědělství.
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Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

4. Diskuse a různé
Termín příštího zasedání byl stanoven na úterý 28. června 2011, od 14.00 hodin.

5. Závěr
Závěrem předseda poděkoval všem přítomným za aktivní účast na komisi a ukončil zasedání.

Pavel Hájek v. r.
předseda Komise pro zemědělství a životní prostředí Rady kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala Dana Vrábelová dne 7. 4. 2011




